
Conceptverslag openbare vergadering algemeen bestuur Groengebied Amstelland, gehouden op 
29 november 2018 op het beheerbureau aan de Amsteldijk-Noord 55 in Amstelveen 
 
Aanwezig 
Mevrouw J. Langenacker - Gemeente Ouder-Amstel (voorzitter) 
Mevrouw F. Gordon - Gemeente Amstelveen (bestuurslid) 
De heer R.P.A. Piers - Gemeente Amsterdam (plaatsvervangend bestuurslid) 
De heer R. Vermin - Gemeente Amsterdam (plaatsvervangend bestuurslid) 
De heer J. Wedemeijer - Gemeente Amsterdam (vicevoorzitter) 
De heer J.J.L. Gilliam - RNH (directeur) 
De heer R. Rolleman - RNH (manager programmasturing) 
De heer K. Rood - RNH (programmamanager) 
De heer H. Meuleman - RNH (locatiebeheerder) 
De heer M. Bos (bij punt 2) - MRA (programmamanager Landschap) 
Mevrouw M. van Nieuwkoop (bij punt 2) - Gemeente Amsterdam (projectleider) 
Mevrouw H.N. Janssen-Van Delden - Verslaglegging 
 
Afwezig  
Mevrouw M. van Doorninck - Gemeente Amsterdam (bestuurslid) 
De heer L. Ivens - Gemeente Amsterdam (bestuurslid) 
Mevrouw S. Kukenheim - Gemeente Amsterdam (bestuurslid) 
De heer J.W. Nuijens - Gemeente Diemen (bestuurslid) 
De heer A. Tekin - Provincie Noord-Holland (bestuurslid) 
 
Insprekers 
Mevrouw H. Litjens - Stichting Natuurbescherming ZO 
Mevrouw L. van Dongen - Bewoner 
Mevrouw F. te Riet - Bewoner Amsterdam Zuidoost 
 
1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA 

 
 De voorzitter opent in de vergadering om 9.35 uur en heet de aanwezigen welkom. Er is bericht 

van verhindering ontvangen van de heer Tekin, de heer Nuijens, mevrouw Van Doorninck en 
de heer Douw, plaatsvervanger van de heer Nuijens.  
 
VOORSTEL VAN ORDE 
De voorzitter deelt mee dat er drie insprekers zijn: mevrouw Van Dongen, mevrouw Litjens en 
mevrouw Te Riet en stelt voor om de inspraakreacties na agendapunt 3 te behandelen. Het 
algemeen bestuur stemt hiermee in. 
 

 INSPRAAK MEVROUW LITJENS (BIJLAGE 1) 
Mevrouw Litjens spreekt in namens de Stichting Natuurbescherming Zuidoost en vraagt 
aandacht voor behoud en versterking van het Natuurnetwerk Nederland (NNN) en voor 
naleving van de Bomenverordening van de gemeente Amsterdam, de Provinciale Ruimtelijke 
Verordening en de Wet Natuurbescherming. Mevrouw Litjens is van mening dat dit in het 
Gaasperpark nu onvoldoende wordt gedaan en dat er onvoldoende aandacht wordt besteed 
aan ecologisch beheer. Volgens mevrouw Litjens ligt de focus vooral op financieel en 
technisch beheer en nauwelijks op natuurbehoud. Mevrouw Litjens pleit voor bodemonderzoek 
in het Gaasperpark en voor een ecologisch beheer en een financieel beleid zonder exploitatie 
van het gebied. 
 

 De voorzitter dankt mevrouw Litjens voor haar bijdrage en geeft mevrouw Te Riet het woord. 
 

 INSPRAAK MEVROUW TE RIET 
Mevrouw Te Riet verzoekt het algemeen bestuur om de paddenpoel en de natuurvriendelijke 
oever, waarover zij het Groengebied geschreven heeft, aan te leggen, omdat zij begrepen 
heeft dat het Groengebied daarover besluit. Mevrouw Te Riet uit tevens haar zorgen over het 
beheerplan en de achterstanden die er in het beheer zijn in het Gaasperplas Park. Mevrouw 
Te Riet wil graag meer inzicht in de beheerkosten van onder meer bijzondere vaatplanten in 
het park. De evaluatie van de visie Behoud door ontwikkeling is volgens mevrouw Te Riet te 
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summier en weinig zeggend. Ook over een aantal andere stukken die ter besluitvorming 
voorliggen uit mevrouw Te Riet haar teleurstelling. Tot slot vraagt mevrouw Te Riet zich af wie 
controleert of evenementenorganisatoren de voorwaarden uit de met hen gesloten gebruikers-
overeenkomsten naleven. 
 

 De voorzitter bedankt mevrouw Te Riet voor haar inbreng en geeft vervolgens mevrouw Van 
Dongen het woord. 
 

 INSPRAAK MEVROUW VAN DONGEN 
 Mevrouw Van Dongen geeft aan als bewoner in te spreken en niet uit hoofde van haar functie. 

Mevrouw Van Dongen wijst het algemeen bestuur op het probleem van zwerfvuil rondom de 
Ouderkerkerplas. Mevrouw Van Dongen geeft aan dat het Groengebied zeker wel haar best 
doet om dit terug te dringen, maar dat dit beter kan als er wordt samengewerkt met bewoners 
en er strengere regels worden gesteld aan het gebruik van kunststof materialen door 
organisatoren van evenementen en activiteiten. Mevrouw Van Dongen zou graag zien dat er 
een verbod komt op het uitdelen, ophangen en oplaten van ballonen en op het gebruik van 
plastic lepeltjes, rietjes e.d. bij evenementen. Op de vraag van mevrouw Gordon of in het 
Groengebied dergelijke zaken zijn geregeld, antwoordt de heer Gilliam dat bepalingen hierover 
kunnen worden opgenomen in de overeenkomsten die met ondernemers en evenementen-
organisatoren worden gesloten. Hij laat uitzoeken wat over het gebruik van dit soort materialen 
al is opgenomen en informeert de het algemeen bestuur daarover in de volgende vergadering. 
 
De voorzitter dankt mevrouw Van Dongen voor haar inbreng. 
 

2. PRESENTATIE MRA (BIJLAGE 2) 
PRESENTATIE LANDSCHAPSVISIE AMSTERDAM (BIJLAGE 3) 
 
De ruimtelijke opgaven (woningbouw, energie, bereikbaarheid etc.) voor de Metropool Regio 
Amsterdam (MRA) zijn groot. De heer Bos licht de omvang daarvan toe en beschrijft wat de 
betekenis is daarvan kan zijn voor ecologie, cultuurhistorie en beleving; de landschaps-
waarden. De opgaven bieden kansen maar stellen ons ook voor dilemma’s en grote 
investeringen. Een breed gevoelde problematiek die vraagt om breed gedragen antwoorden. 
Antwoorden die onder meer worden opgehaald uit gebiedsateliers. De presentatie is bij dit 
verslag gevoegd. 
 
Een van de antwoorden op die opgaven is de Landschapsvisie van de gemeente Amsterdam. 
Mevrouw Van Nieuwkoop geeft een toelichting op de ambities en de werkwijze van de stad. In 
totaal worden 8 uitgangspunten gehanteerd. De presentatie is bij dit verslag gevoegd. 
 
Naar aanleiding van de presentaties vraagt de heer Wedemeijer of er vanuit de MRA ook 
relaties zijn met de provincie Utrecht. De heer Bos antwoordt dat die er wel zijn, maar dat het 
beter zou kunnen. Op de vraag hoe natuurorganisaties betrokken zijn bij het proces van de 
landschapsvisie, antwoordt de heer Bos dat zij betrokken worden bij de gebiedsateliers. 
Mevrouw Van Nieuwkoop geeft aan dat de gemeente Amsterdam enkele gesprekken heeft 
gevoerd met natuurorganisaties. Zij worden ook betrokken bij de participatietafels van de 
omgevingsvisie. 
 
Mevrouw Gordon constateert dat er wel heel veel visietrajecten tegelijk lopen en uit haar zorg 
over de onderlinge afstemming en regie daarop. Ook is zij van mening dat er veel geld aan 
dergelijk processen wordt besteed en wil voorkomen dat dubbel werk wordt gedaan. De 
voorzitter sluit zich hierbij aan en drukt de heer Bos en mevrouw Van Nieuwkoop op het hart 
dat zij de verbinding tussen de verschillende processen goed in de gaten moeten houden en 
ervoor moeten zorgen dat er één integraal plan komt. 
 

 Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de presentaties. 
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3. CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING ALGEMEEN BESTUUR 05/07/2018 
 

 Tekstueel 
Op pagina 1 in de aanwezigenlijst staat dat mevrouw Gordon aanwezig was vanaf punt 5. Dat 
is niet correct. Mevrouw Gordon was de gehele vergadering aanwezig. 
 

 Het algemeen bestuur besluit het verslag met inbegrip van deze wijziging vast te stellen. 
 

 Er zijn geen opmerkingen naar aanleiding van het verslag. 
 

4. INGEKOMEN STUKKEN 
 

 Het algemeen bestuur besluit het overzicht van ingekomen stukken voor kennisgeving 
aan te nemen. 
 

5. VERORDENING FINANCIEEL BEHEER 
 

 De heer Wedemeijer merkt op dat de gemeente Amsterdam enkele redactionele wijzigingen 
in de tekst van verordening heeft voorgesteld, die echter niet in het definitieve voorstel zijn 
verwerkt. De heer Rood legt uit dat er urgentie is om de verordening nu vast te stellen en dat 
de redactionele verbeterslag, die ook relevant is voor de recreatieschappen Twiske-Waterland 
en Spaarnwoude, nog wordt doorgevoerd. In de volgende vergadering zal een nieuwe versie 
van de verordening, met redactionele wijzigingen, ter vaststelling aan het algemeen bestuur 
worden voorgelegd. Mevrouw Gordon adviseert de heer Rood om ook te werken met 
infographics bij het communiceren over de begroting 2020 en andere jaarstukken. 
 

 Het algemeen bestuur besluit de herziene Verordening financieel beheer Groengebied 
Amstelland vast te stellen en gelijktijdig de oude verordening in te trekken. 
 

6. NAJAARSNOTITIE 2018 
 

 Het algemeen bestuur besluit de Najaarsnotitie Groengebied Amstelland 2018 vast te 
stellen.  

  
7. NOTA RESERVES EN VOORZIENINGEN 

 
 De heer Wedemeijer merkt op dat deze nota samenhangt met het gebiedsplan 2019 en geeft 

aan begrip te hebben voor de noodzaak om zaken nu vast te klikken. De gemeente Amsterdam 
is er echter nog niet zeker van dat het nu voorgestelde onderhoudsniveau het niveau is dat 
het gebied zou moeten hebben en houden. De heer Wedemeijer zou graag zien dat de nota 
reserves en voorzieningen voor een jaar wordt vastgesteld en dat deze binnen dat jaar wordt 
geëvalueerd. Mevrouw Gordon vult aan dat het beheerplan nooit formeel is vastgesteld en zou 
ook graag zien dat het beheerplan voor slechts een jaar wordt vastgesteld. De heer Gilliam 
merkt op dat de discussie over beide stukken dan wel snel gevoerd moet worden, omdat in de 
zomer de plannen voor 2020 dienen te worden vastgesteld. 
 

 Het algemeen bestuur besluit 
1. De nota reserves en voorzieningen Groengebied Amstelland voor een jaar vast 

te stellen; 
2. Het beheerplan Groengebied Amstelland voor een jaar vast te stellen;  
3. Het huidige beheerniveau, zoals naar voren gekomen uit de beheerscan van 

bureau Cyber en weergegeven in het beheerplan, als gewenst beheerniveau vast 
te stellen;  

4. Indien het ambitie- en visieproces leidt tot veranderingen in het gewenste 
beheerniveau, op dat moment te besluiten over aanpassing van het beheer-
niveau en de financiële consequenties; 

5. Een Voorziening groot onderhoud in te stellen; 
6. Ten behoeve van planmatig onderhoud eenmalig een bedrag van € 1.397.070 uit 

de Bestemmingreserve vervangingsinvesteringen te bestemmen voor de 
vorming van de Voorziening groot onderhoud; 
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7. De Bestemmingsreserve vervangingsinvesteringen op te heffen; 
8. Geen rente aan reserves en voorzieningen toe te rekenen. 

 
8. GEBIEDSPLAN 2019 

 
 Het algemeen bestuur besluit 

1. Het gebiedsplan 2019 Groengebied Amstelland vast te stellen; 
2. Het huidige beheerniveau, zoals naar voren gekomen uit de beheerscan van 

bureau Cyber en weergegeven in het beheerplan, als gewenst beheerniveau 
vast te stellen; 

3. Het gebiedsplan te gebruiken als basis voor de begrotingswijziging 2019; 
4. De kosten, inkomsten en de participantenbijdrage in de programma begroting 

2020 te indexeren.  
 

9. NOTA ACTIVEREN, WAARDEREN EN AFSCHRIJVEN 
 

 Het algemeen bestuur besluit 
1. De nota Activeren, waarderen en afschrijven Groengebied Amstelland vast te 

stellen; 
2. De werkwijze vast te stellen dat de investeringen bij de begroting van dat jaar 

aan het AB worden voorgelegd ter besluitvorming met verzoek het krediet voor 
de betreffende investeringen beschikbaar te stellen. 

3. Dat alle onderliggende investeringen apart ter besluitvorming worden 
voorgelegd bij het vaststellen van de begroting.  

 
10. VERLENGING RAAMCONTRACT RNH/GROENGEBIED AMSTELLAND 2019-2020 

 
 De heer Wedemeijer wil weten of de extra middelen en uren uit het voorstel zijn gehaald. De 

heer Gilliam antwoordt dat die er inderdaad uit zijn gehaald. De heer Gilliam licht het voorstel 
toe en legt uit dat de urendiscussie nu uit het voorstel gehaald is en dat er via het voorzitters-
overleg een voorstel wordt voorbereid dat, na bespreking in het voorzittersoverleg, als voorstel 
wordt voorgelegd aan de schapsbesturen. De heer Rolleman vult aan dat in het voorzitters-
overleg ook de voortgangsrapportage van het verbeterplan wordt besproken, dat later ook 
terugkomt in de schapsbesturen. Ook zal er via Berenschot een enquête onder de bestuurders 
en de adviescommissieleden worden uitgezet om de effecten van het verbeterplan te 
monitoren. De heer Rolleman roept de aanwezige bestuursleden op om deze enquête in 
vullen, die na een jaar ook herhaald zal worden. 
 

 Het algemeen bestuur besluit 
1. Het rapport van Berenschot over de evaluatie RNH voor kennisgeving aan te 

nemen; 
2. De conclusies en aanbevelingen over te nemen; 
3. De directie van RNH op te dragen in 2019 een voorstel aan de schapsbesturen 

te doen toekomen over de positionering van het (vice)voorzittersoverleg in 
relatie tot de positie van de schapsbesturen; 

4. De directie van RNH op te dragen in het voorjaar 2019 een voorstel te doen voor 
het werken met bestuurlijk portefeuillehouderschap bij belangrijke dossiers; 

5. Op basis van het voorafgaande het contract met RNH met twee jaar te verlengen 
tot eind 2020. 

 
11. ROL VAN HET DAGELIJKS BESTUUR 

 
 Dit punt wordt doorgeschoven naar de volgende vergadering. In het voorzittersoverleg van 

30 januari wordt een voorstel besproken. Doel is afstemming over de rol van het DB van alle 
vijf schappen. 
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12. COMMUNICATIESTRATEGIE 2019-2021 
 

 De heer Gilliam licht het voorstel toe.  
 

 Het algemeen bestuur besluit de communicatiestrategie 2019-2021 vast te stellen. 
 

13. EVALUATIE VISIE EN UITVOERINGSPROGRAMMA 2009 
 

 De heer Wedemeijer vraagt hoe wordt omgegaan met de aanbevelingen die in het stuk staan. 
De heer Gilliam geeft aan dat er in de volgende vergadering een notitie zal worden voorgelegd 
aan het algemeen bestuur, waarin enerzijds voorstellen voor opvolging van de aanbevelingen 
worden gedaan en anderzijds het proces om te komen tot een ambitiedocument en een 
bijbehorend participatietraject ter vaststelling wordt voorgelegd. Mevrouw Gordon wil graag 
weten hoe dit traject dit zich verhoudt tot de visietrajecten die op MRA en Amsterdams niveau 
lopen. De heer Gilliam legt uit dat het gaat om gedachten en visievorming op het niveau van 
het Groengebied die juist kunnen worden ingebracht in de andere trajecten. Daarbij is het voor 
het Groengebied tevens van belang dat ambities en visie worden door vertaald naar 
exploitatieniveau en dat in beeld wordt gebracht wat dit betekent door de financiële kaders en 
welke keuzes hierin te maken zijn. 
 

 Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de evaluatie visie ‘Behoud door 
ontwikkeling’ met bijbehorend uitvoeringsprogramma voor Groengebied Amstelland 
2009.  
 

14. VERGADERSCHEMA 2019 
 

 Het algemeen bestuur besluit het vergaderschema Groengebied Amstelland 2019 vast 
te stellen. 

  
15. MEDEDELINGEN 

 
15a. VOORZITTERSOVERLEG 

De heer Rolleman licht de mededeling toe en legt uit dat het voorzittersoverleg een informeel 
afstemmingsoverleg is dat vier keer per jaar plaatsvindt, voorafgaand aan de cyclus van DB 
en AB vergaderingen van de recreatieschappen. 
 

15b. VENNOOTSCHAPSBELASTING 
 

15c. HUISVESTING GROENGEBIED AMSTELLAND 
 De heer Meuleman laat weten dat de aanbesteding voor zover hij weet op schema loopt. 

Mevrouw Gordon vult aan dat zij ook geen bericht heeft ontvangen van eventuele vertraging 
en gaat er vanuit dat het inderdaad op schema loopt. 
 

15d. PROEF AFSLUITEN PARKEERPLAATS SKEELERBAAN OUDERKERKERPLAS 
 De voorzitter licht de mededeling toe en geeft aan dat de vereniging moeite heeft met de 

vergoeding die door het Groengebied wordt gevraagd. Op de vraag van de heer Wedemeijer 
hoe de onderhandelingen verlopen, legt de heer Meuleman uit dat het Groengebied een 
prijsbeleid voor verenigingen heeft, dat ook in dit geval wordt gevolgd. De heer Gilliam merkt 
op dat dit ertoe kan leiden dat de vereniging afhaakt. Het algemeen bestuur besluit vast te 
houden aan het prijsbeleid. De voorzitter verzoekt RNH om te bezien of er binnen dit prijsbeleid 
mogelijkheden zijn om tot overeenstemming met de vereniging te komen. 
 

15e. OVERZICHT COMMUNICATIE ACTIVITEITEN 2018 
  
15f. COMMUNITY OUDERKERKERPLAS 
 De heer Meuleman licht de mededeling toe. De heer Wedemeijer wijst erop dat er een actieve 

bewonersvereniging in Holendrecht is, die wellicht betrokken kan worden in de participatie.  
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15g. PROJECT OPWAARDEREN GAASPERPLAS 
 De Meuleman licht de mededeling toe en deelt mee dat het ergste achterstallige onderhoud 

nu wordt opgepakt. De voorzitter informeert naar de projectplanning van de gemeente 
Amsterdam. De heer Wedemeijer zegt toe deze te zullen nagaan er terug te koppelen aan het 
Groengebied.  
 

 Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededelingen. 
 

15. RONDVRAAG EN SLUITING 
 

 Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
De voorzitter sluit het openbare gedeelte van de vergadering om 11.00 uur. 
 

 
 
 
BIJLAGEN 

1. Bij agendapunt 1: inspraakreactie van mevrouw Litjens Stichting Natuurbescherming ZO 
2. Bij agendapunt 2 presentatie de heer Bos Metropool Regio Amsterdam "Metropolitaan 

Landschap – De integrale opgave voor het landschap in de MRA 
3. Bij agendapunt 3 presentatie mevrouw Van Nieuwkoop gemeente Amsterdam "Op weg naar 

en landschapsvisie Amsterdam stand van zaken november 2018" 
 
 
De volgende vergadering van het algemeen bestuur is gepland op donderdag 18 april 2019 15:00 
uur. 
 

 


